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MĚSÍČNÍK OBECNÍCH ÚŘADŮ KLÁŠTEREC NAD ORLICÍ, PASTVINY, ČESKÉ PETROVICE

červen 2014 č. 122

Vážení čtenáři,
rádi bychom se jménem zastupi-
telstva obce a Sboru pro občanské 
záležitosti v Klášterci připojili k 
blahopřání ke 100. narozeninám 
paní Marie Dolečkové. Chceme 
vyjádřit poděkování za pozvání 
na oslavu narozenin a paní Dolečkové popřát 
vše nejlepší, dobré zdraví a ještě mnoho chvil 
strávených v rodinném kruhu.

Zdeněk Bureš, starosta obce
Zdeňka Juřicová, předsedkyně SPOZ

Vážení přátelé,
naše maminka se 10. 8. 2014 dožila krásných 
sto roků. Chtěly bychom touto cestou moc a moc 
poděkovat naší drahé sestřičce Věře Vyhnálkové za 
obětavou starostlivou lásku a vše co pro maminku 
celý život dělá. Hluboce se skláníme a děkujeme.

Jarmila Peštová, Milada Jindrová
Rtyně v Podkrkonoší

Není to tak dávno … ( 43 )

100 let
Stejný nadpis měl i můj článek v minulém čísle 
Sousedských listů. Dnes má stejný titul velice 
slavnostní nádech. Hledal jsem ve starých kroni-
kách podobnou událost, o jaké chci psát dnes, ale 
nenašel. Je možné, že jsem něco přehlédl, nebo 
nebyla zaznamenána…
V Klášterci nad Orlicí máme od 10. srpna 
2014 stoletou sousedku. Stala se jí paní Marie 
Dolečková ze Lhotky! Je už několik let nejstarší 
občankou naší obce, jedinou žijící osobou, která 
zažila 1. světovou válku, Rakousko – Uhersko, 

císaře Josefa i Karla, vznik Československa a mno-
ho dalších významných událostí. V době, kdy už 
chodila do školy, další rekordman, nejstarší muž 
naší obce pan Antonín Jireš (93 let) ještě nebyl na 
světě.
Rodiče paní Dolečkové měli v Nekoři v čísle 144 
řeznictví a hospodu. Malá Marie se narodila pat-
náctý den války, otec odešel na frontu a maminka 
se s maličkou vrátila do Pastvin ke svým rodičům 
do č.40 (Augustýnovi). Otec se s dcerkou set-
kal až za čtyři roky, po návratu ze zajetí. Past-
viny se staly pro paní Dolečkovou na dlouhá léta 
domovem, tady prožila mládí a chodila do školy. 
Později navštěvovala školu i v Klášterci. Aby zís-
kala znalost němčiny, chodila také jeden rok do 
německé školy ve Vlčkovicích. Po škole pomáhala 
rodičům v hospodářství, od šestnácti už jez-
dila sama s koňmi na pole a ovládala všechny 
zemědělské práce.
Ale ani Pastviny nezůstaly rodině trvalým 
bydlištěm. Při zatopení přehrady se Dolečkovi 

Jubilantka Marie Dolečková ze Lhotky
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přestěhovali na Lhotku č.13. To už bylo Marii 
osmnáct let. A opět se opakovaly válečné hrůzy. 
26.června 1945 se Marie Dolečková provdala 

za Františka Dolečka. Příjmení se nezměnilo, 
ale v životě se změnilo mnohé… Brzy po sobě 
se manželům narodily tři dcery – Věra, Jarmila 
a Milada. Kratinké manželství skončilo úmrtím 
Františka Dolečka v roce 1949. Paní Dolečková 
zůstala na všechno sama, 65 roků je vdovou, 
sama vychovala tři dcery, celý život pracovala  
v zemědělství, později i v JZD. Dnes žije na Lhotce 
v č.11 v mnohaleté obětavé a neúnavné péči své 
nejstarší dcery Věry Vyhnálkové.
Mimořádná a ojedinělá oslava stoletých narozenin 
proběhla za velké účasti rozvětvené rodiny  
a zástupců obecního zastupitelstva v sobotu  
16. srpna 2014 na Bednářově statku. Paní 
Dolečkové všichni přejeme hodně zdraví a mnoho 
šťastných chvil mezi svými blízkými.

Miloš Sibera

Při oslavě s bratrem Karlem

Co děláme v MŠ během školního roku
S dětmi rozvíjíme předmatematické představy, pracovali jsme s číslicí, učíme se rozlišovat, co je více a 
co méně. Děti jsou vedeny k logickému uvažování, hledají různá řešení. Vyrobili jsme si loutky zvířat z 
ruliček a pokoušeli se vytvářet dialogy a dramatizovat krátký příběh. Rozloučení s předškoláky proběhlo 
na hřišti. Rozdělili jsme si stanoviště a kreslili hezké obrázky na asfalt. Nakonec jsme bodovali, výsledky 
hodnotili všichni.                                                                                                                                       Soňa Řeháková
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Z jednání zastupitelstva
obce Klášterec nad Orlicí

Schůze dne 25.6.2014: 
V úvodu schůze byla provedena kontrola plnění 
usnesení z minulé schůze. Průběžně se řeší vy-
klizení objektů bývalých kasáren, které měly v 
užívání EMAUZY ČR. Ostatní úkoly a usnesení 
jsou splněny. Dále byly projednány majetkové 
záležitosti. Schválila se směna pozemků mezi 
obcí a p. J. Matyášem. Týká se parcel u obecního 
úřadu, směnou bude vyřešen nesoulad mezi vy-
užitím pozemků a jejich vlastnictvím. Dále byla 
projednána žádost manž. Jelínkových, vlastníků 
rekreačního objektu v Klášterci, o směnu pozem-
ků mezi nimi a obcí. Žádají o směnu poz. parcely 
ve vlastnictví obce v sousedství jejich nemovitosti 
za parcelu v jejich vlastnictví v jiné části katastru 
obce. Zastupitelé schválili vyhlášení záměru smě-
ny pozemků. Také byla projednána předložená 
projektová dokumentace k akci snížení energe-
tické náročnosti budovy ZŠ a spojovacího krčku.  
Zastupitelstvo projednalo i další postup, kte-
rý bude následovat až do vyhlášení výběrového 
řízení na dodavatele akce. Vzalo tyto informa-
ce na vědomí a schválilo další postup v zajištění 
přípravy akce. V oblasti bytového hospodářství 
se projednával stav vymáhání dluhů a žádosti o 
přidělení bytů. Schválilo se přidělení bytu 1+1 v 
čp. 200-202 p. M.T. a bytu 2+1 v čp. 197 p. F.A. 
Zastupitelé dále projednávali stanovení počtu čle-
nů zastupitelstva obce pro příští volební období a 
schválili 9 členů OZ. Také byla schválena smlouva 
s Pardub. krajem o poskytnutí finančního grantu 
ve výši 8 000 Kč pro ZŠ na projekt školy „Kláš-
terecký víceboj“. Starosta informoval o činnosti 
svazku obcí, ve kterých je obec členem. Jedná se 
o svazek obcí Rozvoj regionu obcí pod Zemskou 
branou a svazek obcí ORLICKO. Výbor svazku 
obcí pod Zemskou branou projednával zejmé-
na společné projekty - zlepšování komunikační 
dostupnosti okolí Pastvinské přehrady. Týká se 
místních komunikací, pro rok 2014 byly finanční 
prostředky získané z krajského programu POV 
schváleny obci Pastviny. Dále se bude realizovat 
společný projekt zlepšení nakládání s odpady – 
rozšíření počtu sběrných nádob na tříděný odpad 

v členských obcích. Projednávají se i otázky k za-
jištění provozu penzionu v Pastvinách a hospoda-
ření svazku. Na valných hromadách sdružení obcí 
ORLICKO jsou rovněž řešeny společné projekty, 
náměty na další zlepšování spolupráce, podpora 
rozvoje turistiky a s tím související služby. Za-
stupitelé vzali tyto informace na vědomí. Dále se 
projednávala žádost ředitele ZŠ o souhlas s poří-
zením majetku - konvektomatu do školní kuchyně 
v ceně 208 500 Kč. Nákup byl schválen s tím, že 
k financování budou použity prostředky z inves-
tičního fondu ZŠ, část prostředků z provozních 
výdajů školy. Realizace nákupu proběhne během 
školních prázd-nin. Jednalo se také o žádosti SDH 
Klášterec o příspěvek na renovaci historického 
praporu hasičů. Byl schválen příspěvek ve výši 10 
000 Kč. V bodě různé místostarostka informovala 
o dokončení a předání díla rekonstrukce sociální-
ho zařízení u sportoviště. Termín dokončení byl 
dodržen a zařízení bude o prázdninových akcích 
sloužit svému účelu. Dále bylo rozhodnuto objed-
nat výměnu zásobníku včetně změny technologie 
ohřevu teplé vody v kotelně pro bytové domy 192-
197. Bude provedeno ve spolupráci s provozova-
telem kotelny firmou BN-GAZ.

Schůze dne 30.7.2014: 
V úvodu schůze byla provedena kontrola usne-
sení z minulých zasedání. Řeší se průběžně vykli-
zení objektů užívaných organizací EMAUZY ČR, 
ostatní krátkodobé úkoly jsou splněny. Dalšího 
jednání se zúčastnil p. Jakub Trejtnar, majitel re-
alitní kanceláře RE/MAX Rychnov nad Kněžnou. 
Nabídl obci spolupráci při řešení dalšího využití 
areálu bývalých kasáren užívaných společností 
EMAUZY ČR. Byly diskutovány různé možnosti 
využití i vzhledem k možnostem dle platného 
územního plánu obce. Bylo dohodnuto, že p. 
Trejtnar zašle obci písemnou nabídku smlouvy. 
Zastupitelé dále projednávali obsah zadávací do-
kumentace pro výběr dodavatele na akci “Snížení 
energetické náročnosti budovy ZŠ a spojovacího 
krčku, čp. 176“. Dokumentaci pro obec na 
základě smlouvy zpracovala firma TENDRA. 
Zastupitelstvo dokumentaci schválilo. Schválilo 
jmenování komise pro vyhodnocení nabídek 
veřejné zakázky na výše uvedenou akci. Dále se 
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projednávaly i majetkové záležitosti. Byl schválen 
pronájem části poz. parcely č. 645 u čp. Lhotka 27 
p. Karlu Mlynářovi. Dále bylo schváleno vyhlášení 
záměru prodeje p.p.č. 2035/1 a 2034/1 v obci 
a k.ú. Klášterec nad Orlicí. V oblasti bytového 
hospodářství se projednávala aktuální výše dluhů 
na nájemném. K 25.7.2014 činí dluh 1 010 261 Kč. 
Z této částky je více jak 600 000 Kč dlouhodobý 
dluh, je vymáhán soudní cestou, exekucemi, ale 
náprava je velmi obtížná. Na základě žádostí 
byly přiděleny byty o velikosti 1+1 v čp. 193 pí 
L.F. a v čp. 202 pí Z.D. V dalším bodě předseda 
finančního výboru Ing. Kalous přednesl zprávu o 
hospodaření obce a plnění rozpočtu za 1. pololetí 
2014. Jednotlivé kapitoly příjmů a výdajů jsou v 
souladu s rozpočtem obce. Zpráva byla schválena. 
Rozpočtové změny č. 6 a 7 také byly přijaty, týkaly 
se vyrovnání rozpočtu na straně příjmů a výdajů a 
přijetí finanční dotace ve výši 8 000 Kč od Pardub. 
kraje pro ZŠ. Dalším bodem byla otázka perso-
nálního zajištění změny na pozici účetní obce. Z 
důvodu plánovaného odchodu do důchodu paní 
účetní bylo navrženo vyhlášení výběrového řízení 
na pozici referent-referentka, účetní obce s termí-
nem nástupu 1.12.2014. Vyhlášení výběrového 
řízení do 10.8.2014, přihlášky do 25.8.2014. 
Schválilo se složení výběrové komise. Na žádost 
ředitelky MŠ se jednalo a následně schválilo povo-
lení výjimky z počtu dětí pro školní rok 2014/2015. 
Týká se snížení počtu o 6 dětí ve třídě mladších dětí 
z 24 na 18 dětí. Zastupitelé schválili také pořízení 
investičního majetku do MŠ – nákup konvekto-
matu do kuchyně v ceně 166 292 Kč. Financování 
bude zajištěno využitím investičního fondu MŠ, 
rezervního fondu a provozních prostředků. V bodě 
různé informovala místostarostka o postupu prací 
na změně č. 2 územního plánu. V současnosti 
je zpracována zpráva o uplatňování územního 
plánu, její součástí je zapracování požadavků 
změny ÚP č.2. Formou vyhlášky je zpráva k dis-
pozici na úřední desce. Dále bylo dohodnuto s 
firmou REVENGE umístění dalšího kontejneru 
na starý textil. Bude umístěn u Konzumu v centru 
obce vedle telefonní budky.

Ze zápisů schůzí zastupitelstva obce zpracoval 
Zdeněk Bureš,starosta obce

Vážení spoluobčané,
obracíme se na Vás ve věci nepovolené sklád-
ky pod garážemi za bytovým domem č. p. 27 v 
Klášterci nad Orlicí směrem na Pastviny. Tento 
pozemek je v soukromém vlastnictví ŽIVY, a. s. 
a je nevhodný k účelu skládkování. Navážením 
roští, trávy a hlíny zde vznikl velký sypný úhel a 
může docházet k sesunu nezpevněného břehu.
Proto vás žádáme, abyste nepodstupovali riziko 
sesunu či přistižení při nepovoleném skládkování.
Děkujeme za pochopení.

za obec Klášterec nad Orlicí 
místostarostka L. Ševčíková,

za ŽIVA, a. s., ředitel Ing. O. Žďárský

Změna otevírací doby 
pošty Partner 
Vážení spoluobčané,
na základě četných připomínek k otevírací době 
pošty Partner v Klášterci týkajících se zejména 
otevírací doby v pátek, bylo jednáno s Českou 
poštou o možné změně otevírací doby.
Dne 12.8.2014 jsme byli informováni, že s plat-
ností od 1.9.2014 bude pošta Partner Klášterec 
nad Orlicí otevřena každý pátek dopoledne od 
8:00 do 11:00 hod. Otevírací doba v ostatní dny 
zůstává nezměněna.

Zdeněk Bureš, starosta obce

Zastupitelstvo obce Pastviny
Pro účely hlasování jsou zastupitelům přidělena 
tato čísla 1 – Josef Koubík, 2 – Petr Bouška, 3 – 
Helena Luxová, 4 – Zdena Pauková, 5 – Ladislav 
Škůrek, 6 – Dita Škůrková, 7 - Lubomír Zverec 

Zastupitelstvo obce Pastviny dne 23. 6. 2014 
přijalo na svém zasedání tato

USNESENÍ
2014.4.1 Zvolilo ověřovateli zápisu Ditu 
Škůrkovou a Ladislava Škůrka. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 7 zdržel se 5, 6 proti – 0
2014.4.2. Schválilo program jednání 
zveřejněný na úřední desce dne 10. 6. 2014
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
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3014.4.3 Schválilo rozpočtovou změnu č. 1
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.4 Schválilo celoroční hospodaření 
obce a závěrečný účet obce Pastviny za rok 
2013 včetně zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2013 bez výhrad.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5 Schválilo účetní závěrku obce 
Pastviny zpracovanou k 31. 12. 2013 za účetní ob-
dobí od 1. 1. 2013 do 31. 12. 2013. O tomto hla-
sování byl sepsán samostatný protokol podepsaný 
zastupiteli přítomnými na jednání a tvoří součást 
tohoto usnesení.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.1 Schválilo záměr prodat penzion 
Lesanka, t.j objekt bydlení č.p. 56 na st.p.č. 494 
st.p.č. 494, objekt bydlení č.p. 55 na st.p.č. 616, 
st.p.č. 616, garáže na st.p.č. 617, 618, 619 a 
620, st.p.č. 617, 618, 619 a 620 včetně součástí, 
příslušenství a souborů vybavení inventáře) a 
pozemky parc. č. 537, 463/1, 2318/1 a 467 vše 
ve vlastnictví obce zapsané na LV č. 10001 pro 
k.ú. Pastviny u Klášterce nad Orlicí. Výše uvedené 
nemovitosti budou prodány ve veřejné dražbě. 
Nejnižší možná prodejní cena dosažená veřejnou 
dražbou nesmí být nižší než 3.300.000,- Kč včetně 
daně z převodu nemovitostí. Dražebník a dražební 
vyhláška bude zveřejněna na úřední desce obce 
Pastviny a v elektronické podobě na webu obce 
Pastviny (www.obecpastviny.cz).
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6,7 proti – 0
2014.4.5.2 Schválilo uzavření smlouvy o bu-
doucí smlouvě o zřízení služebnosti inženýrské 
sítě (vodovodu), zatěžující pozemek obce p.č. 
463/1 ve vlastnictví obce a pověřilo starostu 
podpisem smlouvy s oprávněnou stranou VAK 
Jablonné nad Orlicí, a.s. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.3 Schválilo uzavření smlouvy o 
zajištění zpětného odběru a využití odpadů z 
obalů včetně dodatku č. 1 s EKO-KOM, a.s., která 
nahrazuje smlouvu o zajištění zpětného odběru 
a využití odpadů z obalů ze dne 1. 11. 2005 a 
pověřilo starostu podpisem smlouvy. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.4 Schválilo termín 13. 9. 2014 

uspořádání oslav 500. výročí od první písemné 
zmínky o obci Pastviny uvedené v Deskách zem-
ských č. kn. 2 fol. B25-B26 datované 1. února 
1514.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.5 Schválilo uzavření smlouvy 
o poskytnutí příspěvku ve výši 15.000 Kč se 
Sdružením obcí Orlické na oslavy 500. výročí 
první písemné zmínky o obci Pastviny a pověřilo 
starostu podpisem smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.6 Schválilo uzavření smlouvy o 
poskytnutí investičního příspěvku z rozpočtu obce 
ve výši 23.474 Kč se Sdružením obcí Orlicko na 
zpracování projektové dokumentace „Vyhledá-
vací studie cyklistické stezky Letohrad – Šedivec 
– Nekoř – Pastviny“ a pověřilo starostu podpisem 
smlouvy.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.7 Schválilo žádost spolku Adam 
Myslivecký spolek Pastviny o zapsání do rejstříku
spolků adresy spolku v budově obce č.p. 32.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.8 Schválilo návrh starosty pověřit 
vedením Kroniky obce Pastviny Miloše Siberu a za 
jeho zásluhy o digitální zpracování Kroniky obce, 
Kroniky školy, souboru 442 fotografií o obci, elek-
trifikace obce a stálé Galerie o výstavbě údolní 
nádrže a přeměny obce Pastviny v letech 1904 až 
1938 mu udělit čestné občanství obce Pastviny.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.9 Vzalo na vědomí závěrečný účet 
svazku Rozvoj regionu obcí pod Zemskou branou 
za rok 2013 schválený členskými obcemi. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.10 Stanovilo pro následující volební 
období 2014-2018 sedmičlenné zastupitelstvo 
obce Pastviny.
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0
2014.4.5.11 Neschválilo žádosti Klubu Radost, 
Wolkerova 22, Prostějov a Orlické nemocnice v 
Ústí nad Orlicí o poskytnutí příspěvku z rozpočtu 
obce na jejich činnost a investice. 
hlasování: pro - 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 proti – 0

Starosta: JUDr. Josef Koubík 
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Výsledky dotazníkového šetření
Obec Pastviny připravuje strategický dokument „Program rozvoje obce“. V rámci zpracování ana-
lytické části byl do domácností občanů Pastvin rozeslán Dotazník, který mohl být vyplněn též elektron-
icky. Z rozeslaných 100 kusů se vrátilo 47 dotazníků, což je 47%. Toto číslo není směrodatné, neboť 
vyplněné dotazníky zřejmě prezentují názory členů domácností a tak lze usuzovat, že své názory na život 
v obci vyjádřilo cca 30 až 40 % obyvatel starších 15 let.

Na jednotlivé otázky bylo odpovězeno takto: 
1. Jak se Vám v obci žije?
1. velmi dobře 9x (20,5%) 
4. spíše špatně  2x (4,5%)
2. spíše dobře 25x (57%) 
5. velmi špatně 
3. ani dobře ani špatně  8x (18%)
Z odpovědí vyplývá, že občanům se v převážné 
většině žije v obci dobře.
2. Co se Vám na Vaší obci nejvíce líbí? (zatrhněte 
maximálně 3 možnosti)
1. klidný život 14x (13,7%)
2. dobré mezilidské vztahy 5x (4%)
3. příznivé životní prostředí 27x (26,5%)
4. blízkost přírody 37x (36,2 %)
5. dostupnost pracovních příležitostí 1x (1%)
6. dobrá dopravní dostupnost 
7. kulturní a společenský život 7x (6,7%)
8. sportovní vyžití 3x (3%)
9. architektura a vzhled obce 3x (3%)
Občanům se na životě v obci nejvíce líbí blízkost 
přírody, příznivé životní prostředí a klidné žití.
3. Co se Vám na Vaší obci nelíbí? (zatrhněte 
maximálně 3 možnosti)
1. špatné vztahy mezi lidmi 9x (13,3%)
2. nezájem lidí o obec 17x (25,4%)
3. nedostatek prac. příležitostí 13x (19,4%)
4. nedostatek či špatná dostupnost obchodů  
          a služeb 8x (12%)
5. nedostatečný kulturní a společenský život
6. nevyhovující veřejná doprava
7. nedostatečná bytová výstavba 2x (3%)
8. nepořádek v obci
9. špatné podmínky pro podnikání 3x (4,6%)
10. vzhled centra obce 15x (22,4%)
Občanům se na obci nejvíce nelíbí nezájem lidí 
o obec, vzhled centra a nedostatek pracovních 
příležitostí.
4. Jaké služby Vám v obci nejvíce chybí? 
Většina respondentů nepostrádá žádné pro obec 

adekvátní služby. Pouze ve třech případech bylo 
uvedeno, že chybí lékárna a pošta.
5. Pokuste se zhodnotit obec z hlediska níže 
uvedených podmínek
Nejvíce občanů je spokojeno s životním 
prostředím 76,9%, rozvojem obce 67,5%, kul-
turním a společenským životem 57,9%, veřejnou 
dopravou 54,8%. Nejhůře občané hodnotili péči 
obce o své prostředí a obyvatele 63,1%.
6. Mezilidské vztahy v obci považujete za: 
1. velmi dobré 1x (2,3%)
2. docela dobré 18x (40,9%)
3. ne moc dobré 15x (34%) 
4. Špatné 4x (9%)
5. nedovedu posoudit 6x (13,6%)
3. ne moc dobré 15x (34%)
7. Myslíte si, žes obyvatelé obce mají dostatek 
příležitostí ke vzájemným společenským 
kontaktům?
1. rozhodně ano 10x (22,2%)
2. spíše ano 21x (46,7%)
3. spíše ne 6x (13,3%)
4. rozhodně ne
5. nedovedu posoudit 8x (17,8%) 
8. Sledujete informace o dění v obci na we-
bových stránkách?
1. pravidelně (min. 1 x za týden) 5x (12,5%)  
3. vůbec 13x (32,5%)
2. občas (cca 1 za měsíc)   13x (32,5%) 
4. nemám internet 4x (22,5%)
Většina obyvatel webové stránky, přestože jsou 
největším zdrojem informací, nesleduje.
9. Jste ochoten/ochotna udělat něco pro rozvoj 
své obce?
1. rozhodně ano 6x (14,6%)
2. spíše ano 12x (41,5%) 
3. spíše ne 5x (12,2%)
4. rozhodně ne 1x (2,4%)
5. nedovedu posoudit 12x (29,3%)
Více jak 41% respondentů je zřejmě na požádání ochot-
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no něco dělat pro rozvoj obce. Zvláštní je, že téměř 30% 
neví, zda je ochotno něco pro rozvoj obce dělat. 
10. Chtěli byste v centru obce přestavět část 
parkovacích ploch na multifunkční veřejné 
sportoviště, nebo provést jinou stavební úpra-
vu, případně jakou (uveďte)? 
Ne, ponechat parkoviště pro turisty 7x (17,5%)
Ano, multifunkční veřejné sportoviště 16x (40%)
Nevím  17x (42,5%)
Placené parkoviště 1x
Hasičárna – oprava 1x
Z odpovědí vyplývá nerozhodnost poměrně velké 
skupiny obyvatel, jak s nevzhledným centrem obce 
naložit. 
11. Přivítali byste v obci vybudování sběrného 
dvoru, resp. byli byste ochotni do něj vozit vlast-
ní odpad (např. trávu)?
1. Ano  34x (81%)
2. Ne 8x (19%)
12. Považujete údržbu stávajících komunikací v 
obci za prioritu? 
1. Ano 35x (83,4%)
2. Ne 7x (16,6%)
13. Podporujete další rozvoj cestovního ruchu 
v obci?
1. Ano 28x (70%)
2. Ne  12x (30%)
14. Pokud podporujete rozvoj cestovního ru-
chu, tak na jakou oblast by se v budoucnu měl 
dávat největší důraz? (zatrhněte maximálně 3 
možnosti)
1. další rozvoj a investice do ATC Šlechtův palouk 
a kempu U Kapličky (zařízení ve vlastnictví obce),
 11x (14,7%)
2. intenzivnější rozvoj a investice do lyžařského 
vleku (zařízení ve vlastnictví obce),  8x (10,7%)
3. budování nebo vyznačení turistické liniové in-
frastruktury v obci a okolí (pěší stezky, naučné 
stezky, cyklostezky, běžkařské trasy apod.),
 19x (25,3%)
4. budování další turistické infrastruktury a služeb 
s přímou vazbou na vodní nádrž Pastviny (na 
obou březích), 11x (14,7%)
5. v novém územním plánu zrušit stavební uzávěru 
na rekreační objekty (např. penziony nebo ubytov-
ny),  1x (1,3%)
6. rozšířit a zlepšit systém propagace obce a okolí 

včetně rozvoje objektu turistického informačního 
střediska (zařízení ve vlastnictví obce),
 16x (21,3%)
7. větší spolupráce v rámci širšího území (obce 
okolo Pastvinské přehrady, region Orlicko, 
destinační společnost Orlické hory a Podorlicko, 
přeshraniční spolupráce apod.). 9x (12%)
15. Jak by se měla naše obec dále rozvíjet dle 
celkového počtu obyvatel? (k 1. 1. 2014 měla 
obec 347 obyvatel)
1. měla by zůstat přibližně stejně velká (přirozený 
rozvoj) 21x (48,8%)
2. měla by se postupně rozrůstat na přibližně 
…………… obyvatel (nutná podpora navyšování 
počtu obyvatel) 6x (14%)
3. nedovedu posoudit  16x (37,2%) 
16. Představte si, že můžete rozhodovat o novém 
územním plánu. Nový územní plán by měl:
1. obsahovat stavební uzávěru pro rekreační a 
související komerční stavby 26x (63,4%)
2. vymezit nová území k zástavbě rodinnými 
domky 15x (36,6%)
17. Představte si, že můžete rozhodnout o 
využití obecních finančních prostředků. Na 
co byste je přednostně využil/a? (zatrhněte 
maximálně 3 možnosti)
1. zlepšení podmínek pro podnikání 3x (3,1%)
2. podpora bytové výstavby (dobudování tech-
nické infrastruktury a místních komunikací) 
  14x 14,6%
3. častější spoje veřejné dopravy 6x (6,3%)
4. zřízení dalších provozoven obchodu a služeb v 
obci   6x (6,3%)
5. rekonstrukce místních komunikací
  23x (23,9%)
6. podpora kulturních, společenských a spor-
tovních aktivit  12x (12,5%)
7. péče o centrum obce včetně veřejné zeleně
  23x (23,9%)
8. opravy malých památek v obci 9x (9,4%)
Z odpovědí vyplývá, že občanům Pastvin nejvíce 
záleží na kvalitě komunikací a vzhledu centra obce.
Dotazníkového šetření se zúčastnilo 26 žen a 21 
mužů. Převažovaly věkové kategorie 50 a více let 
(69,7%) z toho žijící od narození v Pastvinách 
40% a přistěhovalí v dospělosti před více jak 5 lety 
51,4%.

JUDr. Josef Koubík, starosta obce Pastviny
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Obec Pastviny 
a Společenské Centrum ŠKOLA 

Vás zve na netradiční 
VÝSTAVU AUTÍČEK 

a především hraček klučičích! 
V sobotu 30.08.2014 od 14:00 do 19:00 hodin. 

Máte - li zájem o vystavení svých autíček, 
nebo hraček kontaktujte: 702 292 336 

Zápis z jednání zastupitelstva 
obce České Petrovice 12.8.2014

Přítomni: viz. Prezenční listina
Omluven: Hruška
Zapisovatel: ing. Žďárský
Ověřovatelé: Pácha, Brandejsová
Klíč k hlasování : Pro x Proti x Zdržel se
1. Odsouhlasen program jednání  8x0x0
2. Kontrola z usnesení minulého jednání OZ
3. Dodatek č.2 Smlouvy se Sdružením obcí 
Orlicko o poskytnutí příspěvků pro období 
2014 - 2024
Je změna v účtování v článku 3 původní smlou-
vy. Jedná se o změny vyúčtování jednotlivých 
příspěvků 8x0x0
4. Dodatek smlouvy ke smlouvě s EKO – KOM 
a.s.včetně zmocnění Ekoly ke svozu k dispozici k 
nahlédnutí 8x0x0
5. Prodej pozemků č. 1420 a 1420/2
K záměru se nikdo nepřihlásil. Souhlas za pod-
mínky směny se stávající cestou před teletníkem 
ke starému kravínu. 7x0x1 (Žďárský se zdržel)
6. Různé
Žádost p. Bartoně o vyjádření obce ke konání akcí 
Spolkem Kovárna. Pokud nemá obec vyhlášku k 
pořádání akcí pak platí obecné předpisy o rušení 
nočního klidu po 22 hodině večerní. P. Bartoň po-
dal osobní výklad a představil svůj záměr. Otázka 
konání akce 30.8.2014 je odvislá od vzájemné 
dohody se sousedy.
Uspořádat před rozpočtem setkání kolem akcí 
plánovaných na 2015. 
Oznámení o aktualizaci vodovodu a kanalizace v 
PaK konané v Lanškrouně 3.9.2014- za obec se 
zúčastní Žďárský.

Program obnovy venkova na rok 2015- žádost 
musí být podána v září. Starosta seznámil s plá-
nem. Projekt bude vybrán na záříjovém zastupi-
telstvu.

Hospodaření k 31.7.2014
Příjmy  .............................................  1 381 tis. Kč
Stav fin. KB  ......................................... 21 937 Kč
Výdaje ..............................................  1 335 tis. Kč
ČNB  .................................................. 210 380 Kč 
Zůstatek úvěru ....................................  400 tis. Kč
Pokladna  ............................................. 45 108 Kč
Pohledávky ..........................4 715 Kč za poplatky

Svazek pod Zemskou bránou
23.7 - Projekt modernizace odpadového hospo-
dářství obcí - bude 1 velkoobjemový kontejner - do 
10 tis. Kč od obce.

Požární nádrž na horním konci- opraveno s nákla-
dy 103 tis. Kč.

Dotace Malé památky 2015 z POV až 70%- výzva 
asi 1. 12. 2014

Stížnost A. Kočové na velká stržiska v části dolní 
cesty a lesní cesty směrem ke Klášterci – konstato-
váno, že bez těchto stržisek by cesta byla vzhledem 
k jejímu povrchu v krátké době ve špatném stavu.

Střecha čp. 27 – střecha byla 21. 7. 2014 předána. 
Byly provedeny vícepráce- svody pro okapy, hro-
mosvod, oplechování komína, žlaby, opláštění 
háků + další, celkem vícepráce za + 85 tis Kč. Cel-
ková cena byla 439 tisíc Kč.

Dále starosta poděkoval hasičům za velmi zdařilý 
a důstojný průběh oslav ke 130 let založení SDH.

Info o přípravě voleb- byly podány dvě kandidátky 
po 6 kandidátech.

Usnesení:
l 01/08/2014 Zastupitelstvo schválilo program 
jednání
l 02/08/2014 Zastupitelstvo schválilo dodatek 
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č.2 ke smlouvě se Sdružením obcí Orlicko o 
poskytnutí příspěvku
l 03/08/2014 Zastupitelstvo schválilo smlouvu s 
EKO-KOM
l 04/08/2014 Zastupitelstvo schválilo prodej- 
směnu pozemků 1420 a 1420/2 za cestu před 
teletníkem ke starému kravínu
l 05/08/2014 Zastupitestvo bere na vědomí in-
formaci o hospodaření obce k 31.7.2014
l 06/08/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí in-
formaci o provední opravy u hráze požární nádrže 
nad Kriššovými vč.nákladů
l 07/08/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí a 
souhlasí se zapojením obce do Projektu moder-
nizace hospodaření obcí v rámci sdružení Svaz-
ku obcí pod Zemskou branou z kterého na obec 
připadl 1 velkoobjemový kontejner při spoluúčasti 
obce do 10 tis. Kč

l 08/08/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí 
stížnost A. Kočové
l 09/08/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí 
informaci o realizaci opravy střechy na čp. 27 a 
souhlasí se závěrečným vyučtováním celé akce
l 10/08/2014 Zastupitelstvo bere na vědomí in-
formaci o projektu Opravy malých památek
l 11/08/2014 Zastupitelstvo ukládá členům za-
stupitelstva do příštího jednání promyslet výběr 
projektu do POV PaK zastupitelé
l 12/08/2014 Zastupitelstvo konstatuje, že ve 
věci pořádání veřejných akcí je zapotřebí aby 
pořadatel měl dohodu se sousedy
l 13/08/2014 Zastupitelstvo ukládá starostovi 
svolat schůzku s organizátory akcí ohledně akcí 
aktivit v obci ještě před přípravou rozpočtu obce 
na rok 2015- zajistí starosta

Zapsal: Miloš Roušar, starosta

Oslavy 130. let založení sboru dobrovolných hasičů 
v Českých Petrovicích

Dne 12. července oslavil náš sbor dobrovolných hasičů 130. výročí od svého 
založení. Akce byla zahájena slavnostním průvodem z centra obce za doprovodu 
dechovky, pod taktovkou pana Stejskala. Celá akce pak proběhla na hřišti a v areálu 
místního koupaliště. Po nastoupení hasičských jednotek velitel sboru přivítal hosty, 
mezi nimiž byli: místostarosta naší obce Ing. Oldřich Žďárský, starosta obce Kunvald pan Josef Paďour, 
starostka okresního Sdružení hasičů ČMS paní Eva Faltusová, zasloužilý starosta okresního sdružení 
ČMS Emil Dušek, ředitel HZS Ústí nad Orlicí Roman Studený, za sdružení MAS Orlicko pan Petr Fiala 
a sbory z Klášterce nad Orlicí, Kunvaldu, Mladkova a Nekoře. Po státní hymně následovala minuta ti-
cha za zesnulé hasiče, proslovy hostů a proslov starosty sboru Antonína Rouse staršího, který seznámil 
diváky s historií sboru, významnými událostmi a činností. Následovalo vyznamenání našich členů 

„za příkladnou práci, za zás-
luhy, a ti nejstarší byly oceněni 
odznakem svatého Floriana“. 
A nastal čas vysvěcení našeho 
nového nádherného praporu. 
Místní pan farář nám požehnal 
a provedl slavnostní akt 
svěcení. Tím byla slavnostní 
část ukončena, a protože nám 
počasí opravdu přálo, mohl 
pokračovat doprovodný pro-
gram. Nejmenší děti z SDH 
Kunvald nám pod vedením 
Elišky Teplé předvedly požární 
útok a štafetu. Velice pěkná 
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podívaná na malé děti, jak zápasí s tlakem v hadici. 
Následovala ukázka, jak se správně hasí požár na 
pánvi v domácnosti a také jak se hospodyňka chovat 
při požáru nemá. Neopatrnou manipulací nám začal 
hořet připravený domeček, který nám po zaznění 
staré sirény přijeli uhasit hasiči z Klášterce nad Orlicí 
s koňskou stříkačkou, v historických uniformách  
a nazdobenými koňmi pana Fajgla. I když je scénka  
s koňkou a domečkem na oslavách k vidění často, tak 
nás hasiči z Klášterce vždy něčím překvapí. Jednou 
je to ucpaná hadice bramborem, stříkající prasklé 
šroubení , seno ve stříkačce a letos to byla navíc slepice. Klášterečtí hasiči mají tuto scénku vypilovanou 
k dokonalosti a pobavení. Po uhašení si mohly děti zapumpovat a zastříkat z koňské stříkačky. O další 
podívanou se nám postarali profesionální hasiči ze Žamberka, kteří nám předvedli vyproštění zraněné 
osoby z havarovaného vozu za pomocí hydraulického nářadí, včetně první pomoci a transportu osoby. 
Také jsme zde měli žebřík se záchranným košem od HZS Králíky, který byl připraven pro návštěvníky, 
aby je vyvážel do výšky až 30 metrů. Zařízením na lehkou pěnu bylo vytvořeno velké množství pěny. 
Během chviličky byly všechny děti ve spodním prádle a houfně do pěny. Na hřišti byla vystavena his-
torická, ale i současná naleštěná technika. Na závěr slavnosti zahrála dechová kapela. Důležitým 
článkem takové oslavy je dobrý komentátor. Volba Miroslava Jirčíka byla vynikající. Nejenom že na 
výbornou uvedl program, který jsme připravili, ale vymyslel a postaral se o hodinovou zábavnou vložku. 
Tou byla dražba slepice, kterou přivezli hasiči z Klášterce ve stříkačce. Slepice byla vydražena z vyvo-
lávací ceny 5 Kč na 550 Kč. Peníze z dražby byly vloženy do kasičky dobrovolných dárců, která byla 
určena na příspěvky na náš nový prapor. Na konci akce bylo v kasičce 3500 Kč. Všem dárcům srdečně 
děkujeme! V podvečer nás přijeli navštívit hasiči z SDH Klášterec s historickým vozem Magirus, aby 
nám při západu slunce předvedli fontánu s šesti proudnicemi. Večer nám k tanci i poslechu hrála kapela 
TRUMF, a to až do ranních hodin.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem divákům, kteří nás přišli podpořit. Velký dík patří sponzorům: obci 
České Petrovice, sdružení Mas Orlicko, sběrné suroviny Plundra a Jiřímu Lávičkovi. Velký dík patří všem 
sborům: SDH Klášterec nad Orlicí, SDH Kunvald, SDH Mladkov, SDH Nekoř, HZS Žamberk, HZS 
Králíky za techniku. Za ozvučení Miroslavu Tomanovi, za perfektní moderování Miroslavu Jirčíkovi a v 
neposlední řadě všem, kteří se podíleli na přípravách a realizaci celých oslav. 

Za realizační tým sboru dobrovolných hasičů velitel SDH Luboš Lux

Sokolovna bude zateplena
Možná jste již zaslechli nebo četli v zápisech z jed-
nání zastupitelstva, že příští rok bude provedeno 
zateplení části školy. Stejná dotace se povedla zís-
kat také na zateplení sokolovny. 
Po několika letech úvah o rekonstrukci sokolovny 
a pokusech získat peníze byl letošní rok konečně 
úspěšný. Sokolu bude poskytnuta dotace na za-
teplení sokolovny. Nejsou to sice peníze na kom-
pletní rekonstrukci a modernizaci, která by byla 
bezesporu v naší sokolovně potřebná, ale i tak bude 
provedeno několik kroků, které jsou vzhledem ke 

stavu budovy nezbytné. Konkrétně: bude zhoto-
vena nová podlaha na sále, která bude zahrnovat 
nové parkety a pod nimi tepelnou a vlhkostní izo-
laci, která dosud úplně chyběla. Dále bude pro-
vedena kompletní výměna oken a dveří. Dalším 
krokem bude nová fasáda pláště budovy s tepelně 
izolační vrstvou. V nejhorším stavu z celé budovy je 
zatékající střecha, jejíž rekonstrukce se ale bohužel 
pod akci “zateplení” už svým charakterem nevešla. 
Přesto bychom chtěli provést alespoň výměnu 
střešní krytiny, pokud se podaří zajistit dost peněz. 
Stejně tak bychom chtěli provést i rekonstrukci 
věčně se ucpávajících odpadů. 
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v půli července se pustili do tréninku. Jenže: na 
začátku jsme měli k dispozici 19 hráčů, uplynuly 
3 týdny a hráčů máme málo!
Honzák se měl vrátit z hostování, ale červencové 
těžké zranění ho možná odradí od sportu. Tomáš 
Bartoš zkusil 2 tréninky, ale bolestivá třísla zna-
menají definitivní konec kariéry. Honza Bartoš 
rovněž laboruje s třísly a bolavým ramenem, Jireš 
si zlomil kotník, Sabota prst na noze a Franěk je 
po operaci kolene. Zdravotní problémy nadále 
nedovolují hrát ani Hůlkovi. Z mančaftu tak máme 
po letní pauze spíše lazaret. K tomu můžeme 
připočíst rozhodnutí třicátníků Karla Mitvalského, 
který chce skončit s fotbalem (doufejme, že s tím 
ale ještě 2-3 roky počká) a Pavla Michaličky, který 
rovněž omezuje účast na trénincích. A vlastně i 
brankáře Maulera, který ukončil po častých jarních 
absencích své hostování. Aby toho nebylo málo tak 
i trenér Michal Černoch se chystá na operaci a pro 
většinu podzimu bude mimo fotbal.
Vyrovnat se se ztrátou 10 hráčů bude velmi těžké. 
Zatím se situace řeší tak, že Michal Rous se po 
několika letech vrací do branky, do tréninků se 
opět zapojil Dan Šroler, bez tréninků, ale alespoň 
na několik desítek minut by mohl nastupovat 
také Michalička a snad i Mitvalský, z hostování 
se vrací Bříza. Pak už nezbývá než věřit v rychlé 
vyléčení marodů. Na trenérském postu se bu-
dou doplňovat Michal Černoch a Jakub Hůlka, 
který bude mít v případě operace Černocha 
hlavní zodpovědnost. Jakub je sice mladík ještě 
hluboko pod třicítkou, ale zkušeností má na ro-
zdávání, vždyť v našem týmu začínal jako doro-
stenec od úplného začátku v roce 2003. Na jaře 
už dělal Černochovi asistenta. Má své představy 
o složení týmu, tréninky zaměřuje trochu jinak, a 
tak se třeba dočkáme změny. Ne snad ve stylu hry, 
ten jsme měli přinejmenším divácky pěkný, ale 
především ve střelecké produktivitě. Jeden letošní 
úspěch si už můžeme připsat. V červnu se zreal-
izoval pokus o znovuzaložení žákovského fot-
balu. Agitaci a první talenty vybrala tělocvikářka 
Y. Franková, vedení se ujali Šimon Nekoranec a 
Honza Bartoš, a žákovský fotbal se uchytil! Tré-
ninky běží bez ohledu na prázdniny i v srpnu a 
kluci mají zájem – chodí jich 10-15. Doufejme, že 
to vydrží jak žákům, tak jejich trenérům a postu-

Peníze jsou samozřejmě alfou a omegou. Celá 
akce bude stát zhruba 7 mil. Kč. Dotace na za-
teplení však bude, po odečtení nutné spoluúčasti, 
neuznatelné opravy střechy a odpadů a dalších 
neuznatelných nákladů, pouze 4,2 mil. Kč. Jak 
pokryjeme rozdíl, není zatím jasné, ale získanou 
dotaci si nemůžeme nechat propadnout. Výz-
namnou část budeme krýt čerpáním bankovního 
úvěru, žádat o peníze budeme samozřejmě na 
všech stranách. Protože budova funguje také jako 
kulturní dům, školní zařízení apod., spoléháme i 
na pomoc obce. Jsme také zvědaví, o kolik nižší 
budou cenové nabídky ve výběrovém řízení oproti 
rozpočtu projekční kanceláře. 
Provedení akce chceme uskutečnit tak, abychom 
co nejméně omezili akce probíhající v sokolovně 
během roku. Proto plánujeme stavbu na období 
květen – září 2015. Na toto období si prosím 
neplánujte srazy, oslavy, svatby apod. v sokolovně. 
V případě zájmu bychom mohli ve volných ter-
mínech nabídnout k těmto akcím kiosek na hřišti, 
s případným zastřešením velkoplošným stanem. 
Aby nezůstalo vše na příští rok, tak už letos o 
prázdninách se v sokolovně pracovalo. V kuchyni 
byla provedena výměna nepěkného dřezu za nový 
nerezový a na jevišti kompletní výměna podlahy, 
včetně tepelné a zvukové izolace. Jenom tyto akce 
nás vyšly na více jak 160 tis. Kč. 
Na závěr bych chtěl jménem výboru Sokola 
několikrát poděkovat. Za prvé Lence Ševčíkové, 
bez jejíž pomoci, znalostí a zkušeností bychom 
nebyli schopni žádost o dotaci zpracovat a ob-
hájit. Za druhé panu Plíštilovi, projekční firmě 
AtelierDek a Státnímu fondu životního prostředí 
za odborné zpracování podkladů a poskytnutí 
dotace. A za třetí obci Klášterec za dosavadní spo-
lupráci a finanční pomoci při úhradě projektu a 
rekonstrukci podlahy jeviště. 

Jindra Kalous, starosta T.J. Sokol

Začal nový fotbalový ročník
Utekly přesně dva měsíce od skončení naší zřejmě 
nejslabší fotbalové sezóny a začal další ročník 
2014/15. Všichni, hráči i fanoušci, věříme, že mi-
nulý ročník byl výjimkou a ten nový bude lepší. 
Nebude to ale lehké. Hráči si měsíc odpočinuli a 
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Není to tak dávno …            ( 44 )

První televizní přenos z Ameriky
Nedávno jsem slyšel od paní Milušky Morávkové, 
rozené Malečkové, vyprávět fantastický příběh 
z roku 1935. Tehdy asi proběhl 
první videopřenos přes oceán 
a věřte – nevěřte, přijímací sta-
nice byla Na Drahách u Mihulků 
a nikdo to dosud nezdokumen-
toval. Ale nechme vyprávět 
pamětnici.
Tenkrát si děti hrály trochu jinak 
než dnes a vytvářely skupiny, 
takové party. V té naší byly děti 
od Mihulků, Ježků, Dominů, 
Koblížků,Tejtnarů… V tom 
pětatřicátém roce se Na Drahách 
hodně povídalo o tom, že se starý 
Maršík (Vojtěch Toman z hospo-
dy č.31) vystěhoval do Ameriky. 
Jenže kdopak věděl, co to ta 

Amerika vůbec je? Babička Mihulková říkala, že 
to tam mají obráceně – když je u nás den, tak tam 
mají noc. A my byli moc zvědaví…V prkenné pod-
laze chyběl jeden suk a babička vymyslela, že když 
se do něj budeme dívat, tak tu Ameriku uvidíme. 

Všichni jsme se na kolenou 
u toho suku strkali a každý 
se chtěl podívat. Ti starší z 
naší tlupy se předháněli ve 
vypravování, co všechno 
vidí. A já jsem byla nejmenší 
a stále nic neviděla. Ani 
druhý, třetí den – strašně 
jsem toužila vidět Ameriku. 
A pak to najednou přišlo! 
Vidím krásnou zachumel-
enou chaloupku, z komína 
se vine modravý kouř a já 
křičím nadšením! Dodnes si 
ten obrázek živě pamatuji, 
to se nedá zapomenout!

Zpracoval Miloš Sibera

pem doby se najdou talenti k doplnění mužstva 
dospělých. Věk totiž nezastavíme a dospělácký 
mančaft nám začíná stárnout. 
Na začátku letošního ročníku je nutné seznámit vás 
se systémem soutěže. Z důvodu snižujícího se počtu 
účastníků okresní soutěže byla 3. a 4. třída sloučena, 
ale po přihlášení 16 týmů se rozdělila na 2 skupiny – 
„Sever“ a „Jih“. Nejdříve budeme hrát dva zápasy se 
všemi účastníky skupiny „Sever“, z toho 12 zápasů 
na podzim a zbývající 2 na jaře. Poté se skupina 
rozdělí podle postavení v tabulce na první a druhá 4 
mužstva a budeme hrát zápas a odvetu se 4 družstvy 
z odpovídajícího pořadí ze skupiny „Jih“. Logicky 
prvá 4 mužstva budou hrát o postup do okresního 
přeboru, druhá 4 družstva o čest a umístění. Na jaře 
nás tedy bude čekat nejméně 10 zápasů. Výhodou to-
hoto systému je, že zvláště na podzim budeme hrát s 
mančafty z blízkého okolí. 
První zápas 16.8. v Mistrovicích nám nevyšel. 
Díky marodům jsme hráli jen s jedním náhrad-
níkem, kromě toho tím, že nebyl žádný přípravný 
zápas, teprve teď nový trenér viděl, jak na tom 
který hráč je a jak zorganizovat hru zejména v 
obraně. Výsledkem byla prohra 2:6. První domácí 

zápas bude v neděli 24. 8. v obvyklých 16 hodin 
proti béčku Libchav. 
Další zápasy budou takto: 
Domácí zápasy:   
07. 09.  neděle  Kl. – Helvíkovice 
14. 09.  nedělě  Kl. – Lichkov
27. 09.  sobota  svobodní – ženatí  v 14.00
05. 10.  neděle  Kl. – Mistrovice 
19. 10.  neděle  Kl. – D. Čermná  v 15.30
02. 11.  neděle Kl. – Dlouhoňovice  v 14.00
Zápasy venku:
30. 08.  sobota D. Čermná  v 17.00
20. 09.  sobota Kunvald
28. 09.  neděle Dlouhoňovice
11.10.  sobota Libchavy B
26.10.  sobota Helvíkovice  v 14.30
Tradiční zápas „ženatí – svobodní“, v posledních 
letech spíše „mladší – starší“, je předběžně nap-
lánován na sobotu 27.9. ve 14 hod. Mistrovské 
zápasy začínají vesměs v 16.00, pokud u konkrét-
ního zápasu není uvedeno jinak. Zveme fandy 
kláštereckého fotbalu na podzimní zápasy. A 
rovněž na fotbalovou zábavu o svátečním víkendu 
v sobotu 26.10.
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Zahrádkáři
informují

I v letošním roce budou zahrádkáři 
v Klášterci nad Orlicí provozovat 

MOŠTáRNU. 
Zahájení provozu 

bude podle zájmu pěstitelů. 

Domluvit se lze s paní Marií Luxovou, 
tel. 739 948 877 nebo 465 637 466.

Výbor ZO ČZS

Milan Urválek
výškové pokrývačské 
a natěračské práce

Rychnov nad Kněžnou

mobil: 728 727 580
l Nátěry konstrukcí, střech, fasád
l Stavební práce ve výškách
l Prořezávání stromů
l Montáž okapových žlabů
l Použití horolezecké techniky

TANEČNÍ 
2014

Kurz tance 
a společenského chování 

pro Žamberk a okolí
Informace a přihlášky:

Hana Michaličková – 731 305 021, 
Michal Brůna – 725 101 980,

Petra Brůnová – 731 249 284, 
Petra.Brunova@seznam.cz

Dračí lodě Pastviny 2014
V sobotu 16. srpna 2014 se za velice nepříznivého 
počasí na Pastvinské přehradě uskutečnil již 7. 
ročník závodů dračích lodí. Letošního závodu 
se zúčastnilo 32 posádek, z toho 8 posádek žen. 
Barvy naší obce hájily tyto posádky: Yacht klub 
Pastviny – ženy, opět nejúspěšnější z pastvin-
ských posádek, získaly 4. místo. Dále Yacht klub 
Pastviny muži, kterým se po letech podařil husar-
ský kousek, tedy že předstihli Ski klub Pastviny. 
Nově se z Pastvin zúčastnila loď žen - Fitko Past-
viny, která zaplatila daň za nezkušenost prvního 
startu na těchto závodech. Porazily však po he-
roickém výkonu konkurenční a daleko zkušenější 
3D Fitness - ženy ze Žamberka, dále mladou 
odnož Klubu biatlonu Letohrad děvčata Pijatlon 
Ladies a dokonce i v minulých ročnících úspěšné 
Faboritky. Z Klášterce opět zazářili Klášteráci, 
kteří v porovnání časů ztratili jen 5 setin vteřiny 
na třetí vodáky Žamberk a obsadili tak 4. místo. 
Nejvíce však překvapila nově utvořená posádka 
Střelci Pastviny, kteří využili všech možností tré-
ninku. Tedy i mnou nabízených tréninkových 
možností v červnu letošního roku a možností 
zdokonalit se v předvečer závodu v obrovském li-
javci. Litujeme, že z organizačních důvodů se mu-
sela odhlásit posádka Ski areálu Baier z Českých 
Petrovic. V kategorii mužů zvítězila posádka 
Klubu biatlonu OEZ Letohrad, která se zúčastnila 
všech předešlých ročníků, druhá Noemova ar-
cha (dle vyjádření posádky - náplava Brno) a 
třetí Vodáci junioři Žamberk. Ženskou kategorii 
opět ovládla Dámská jízda Žamberk, na druhém 
místě hasičky z České Rybné a třetí místo, jak se 
říká o prsa, jely Dračice z Kameničné. O dobrou 
náladu a hladký průběh se výborně postaral skvělý 
moderátor Míra Jirčík z posádky Klášteráci. Jeho 
umělecký výkon byl umocněn tím, že v době jeho 
sportovního výkonu jsem převzal moderování já 
a po dojetí jeho jízdy jsem mu předával mikrofon 
snad ještě v lodi. Proto za mne i všechny účastníky 
znovu, Míro děkujeme. Musím ještě poděkovat 
Tomášovi Strnadovi z Klubu biatlon Letohrad za 
přípravu a spolupráci s pořadateli. Těšíme se na 
příští 8. ročník závodu Dračích lodí a větší pod-
poru členů pořádajícího oddílu a jejich kamarádů.

Za Ski klub Pastviny Luboš Maryška 
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Sazba a tisk - Tiskárna Kerschbaum, Hluboká 140, Žamberk. Uzávěrka příštího čísla 17. 10. 2014. Cena: 10,- Kč

Promítání o historii Pastvin
Expozice velkoplošných fotografií z historie výstavby 
vodního díla Pastviny 
Volné nahlédnutí do obecních kronik
Ukázka výrobků dětského kroužku Výtvarníček
ZDARMA Vyhlídkové jízdy Pastvinským expresem

Oslavte s námi významné výročí

sobota 13. září 2014 sobota 13. září 2014 

500 let
od první písemné zmínky o obci Pastviny

500 let

Volný vstup po celý den

Program pro celou rodinu

9:30 – 12:30

Dopolední program – Společenské centrum ŠKOLA:

10:00 – 15:00

Odpolední a večerní program – Areál Na Vleku:
13:30 Zahájení oslav
13:45 Cimbálová muzika primáše Jana Dostála
15:00 Dětský pěvecký sbor Orlíček 
 a mladí bubeníci ZŠ Klášterec nad Orlicí
15:30 Zábavné vystoupení  - Děti kouzlí s kouzelníkem
16:20 Madam – Česká Třebová 
17:30 Lidový tanec Husar - Mistrovice
17:45 Mládežnický dechový orchestr - ZUŠ Petra Ebena Žamberk
18:30 Možná přijde i kouzelník…
19:00 Down Beat Dixieland Band - Jeseník
20:15 Lerion - taneční zábava pro všechny generace

Doprovodný program pro děti i dospělé: 

Specialitky české a myslivecké kuchyně 

Celým programem provází Jan Čenský

 14:00 – 19:00 Prezentace hasičské záchranné techniky                    
  Dětské atrakce, střelba ze sportovních i historických luků a kuší,  
  soutěže v tábornických disciplínách pro malé i velké.    
  Výstava a prodej tradičních řemeslných výrobků, 
  z chráněných dílen a řemeslníků blízkého okolí.     
 14:30 Pěnová bitva         
 16:00 Fexti  – povídání o historii středověkých střelných zbraní  
 16:30 Agility – ukázka výcviku psů       
 17:00 Ukázka leteckých modelů
 20:00 Hasičská fontána – SDH Klášterec nad Orlicí


